

Referat af TillidsGruppens åbne møde Mandag d. 7. November 2016 kl. 19-22.

**-mærkede punkter er egnede til drøftelse af alle fremmødte på mødet, primært fra kl. 19.00-21.00.*

Fremmødte fra Tillidsgruppen er Mathias, Randi, Peer, Jacob og Jan og eksternt fremmødte er Morten Blaabjerg og Susanne Bækholm.

1.

2. Mødeleder: Gert og referent (=> facilitator)

Da Gert er fraværende, har Jan påtaget sig opgaven som mødeleder. Mathias er referent

3. Godkendelse af dagsorden

GODKENDT, med udskydelse af Gerts pkt. vedr. Politisk Salon.

4. Godkendelse af referat

GODKENDT

5. **Siden sidst.* (Udelukkende en orienterende runde om status og væsentlige begivenheder, der ikke behandles længere ned i dagsordenen. Dvs. kun afklarende spørgsmål her! Ønskes debat, sættes det på som pkt. efterflg.)

Fra ansvarsområder:

- Økonomi:

Indestående pr. 4/11-16 = 8.584,26 kr.

- KV17:

Der var Støttegruppemøde d. 3. november med ca. 20 deltagere. Både selve støttegruppemødet og det efterfølgende møde om at sikre mangfoldighed i kandidatfeltet, forløb konstruktivt og engageret. (Referat følger - se nedenfor)

Mathias arrangerer to lokalpolitiske laboratorier om børn- og ungepolitik. Henhv. d. 23/11 og d. 7/12. Se mere på Mathias' FB side: <https://www.facebook.com/politikerthorsson/>

- Komm.& Presse:

Afsøgende møde om Lokalforening Odenses kommende Kommunikations-strategi d. 15/11. Peer, Mikkel, Jacob, og Randi deltager fra TG, Thor fra Storkredsen og Morten P.+ Eva fra medlemsgruppen.

- HEG:

Næste møde tirsdag d. 8/11.

- Vækstlag:

Arrangementet "At leve bæredygtigt" har fået tilsagn fra projektleder Torben Jarlstrøm fra Odense Bæredygtighedsråd om at deltage. Ved færre end 25 deltagere aflyses arrangementet.

- Aktionskoordinator:

Intet nyt. Mathias og Jan vil fortsat finde et mødetidspunkt og reformulere teamets kommissorium.

I øvrigt:

- Fra Fællesspisning 28/10

Fællesspisning var rigtig velfungerende og meget lidt arbejdskrævende at organisere. Der er stemning for at gentage det -evt. på månedlig basis- med start i januar 2017.

- Fra "At formidle" 29/10

Positiv respons fra Tillidsgruppen, samt fra deltagere. Sidste træningsdag i denne omgang er d. 12/11 kl. 13.00. Lone vil gerne arrangere kursusrækken igen i det nye år.

- Fra Støttegruppemøde 3/11

Referat følger snarest. Referatet vil kunne ses på:

https://drive.google.com/drive/folders/0B8kXPQMh_bDUekpndFlqd2pac1E i mappen "Støttegruppe"

- Mangfoldighedsmøde 3/11.

Referat følger snarest. Referatet vil kunne ses på:

https://drive.google.com/drive/folders/0B8kXPQMh_bDUekpndFlqd2pac1E i mappen "Støttegruppe"

- Fra PoLa d. 4/11 - "Sammen om Sundhed i Syd"

Positiv respons fra deltagere. Der oprettes yderligere politiske laboratorier, og referat følger snarest. Trods invitation til flere lokalgrupper i Sydjylland, var der ingen deltagere derfra. Referatet vil kunne ses på: https://drive.google.com/drive/folders/0B8kXPQMh_bDUekpndFlqd2pac1E i mappen "PoLa'er"

- Fra "Tillidskampagne" lokalt uge 44

Mathias og Ricky var på gaden 1 dag - i regnvejr. Ikke den store publikumsinteresse.

Det er kritisabelt, at en landsdækkende kampagne giver så kort frist til kampagne-deltagerne, for at tilrettelægge lokalt og sætte sig ind i det centralt tilsendte kampagnematerialet. Ønskeligt at vi som lokalforening får mere tid til at tilrettelægge vores muligheder for et lokalt engagement, herunder evt. pressekontakt m.m., set i forhold til det landsdækkende kampagnemateriale.

Retfærdigvis skal dog også nævnes at ingen i TG (+ Susanne) reagerede på den forespørgsel om deltagelse, som Berfin Gurini (LS) sendte til os d. 25. September. (videresendt af facilitator d. 26. September)

- Fra Storkredsens Kandidatudvalg. Herunder: FV og RV-tovholdere?

Der er intet nyt med henblik på FV-tovholder. Mikkelt forespørger om muligt på præsentationsmødet i aften, og vender tilbage med et svar.

I øvrigt meddelte Mathias, at Jesper Bossel er blevet Storkreds Fyns koordinator ift. udvikling af sundheds- og psykiatripolitik i et nationalt udvalg. Udvalgets arbejde vil bl.a. omfatte møder mellem Pernille Schnoor, hendes rådgiver og koordinatore fra hele landets storkredse. Udkom af disse møder forventes at blive: Udarbejdelse af rammer for sundhedspolitiske PoLa'er, -En samlet vision for sundhed og psykiatri, -Bærende principper og katalogforslag for sundhed og psykiatri, -Nationale mærkesager, -Arrangering af PoLa'er og FaLa'er, -Kick off-kampagne og presse. Som repræsenterende hele Region Syddanmark deltager udover Jesper (Odense) også Lars Kristensen (Svendborg) for Storkreds Fyn, samt en koordinator fra Storkreds Sydjylland (endnu ikke valgt).

6. Punkter til drøftelse:

- *Skal vi søge dannet en NordFyns-gruppe (i lighed med Sydfyns-gruppen)?

Vi ønsker ikke at oprette en Nordfyns-gruppe, da vi som udgangspunkt ønsker at samarbejde med alle lokalforeninger på Fyn. Spørgsmålet om hvorvidt andre medlemmer end Odenses kan deltage i vores TG møder med taleret, vil blive taget op på næste TG-møde.

Der har været et behov for at danne en Sydfyns-gruppe, da mange af deres politiske realiteter er de samme, og da deres ressourcer er sparsomme i flere af lokalforeningerne. Det samme er ikke tilfældet for os "i Nord".

- Nytårsgave til vores medlemmer?

Der arbejdes i en nytårsgave til medlemmer i Odense.

HEG-udvalget tager den op på mødet den 8. november.

- "Dyrke" kontakter i erhvervslivet mhp at plante gode grønne tiltag.

Orientering om hele GreenCube idéen, herunder 'knopskydningen' Green Business og Green Drinks. Papas Papbar i Odense åbner dørene for det selvstyrende netværk GreenDrinks Odense, den sidste tirsdag i måneden. Første gang den 29. November. Gratis og uden dagsorden. Se: <https://www.facebook.com/groups/1561584674136454/?fref=ts>.

TG har ikke ressourcer til specifikt at etablere samarbejde med- og opdyrke kontakter med erhvervslivet, men ønsker fortsat at arbejde med på GreenBusiness idéen. Forslag om at spille idéen om erhvervsvirksomhed-kontakt videre til Støttegruppen (for kandidaterne), idet der formentlig vil blive rettet fokus på grønt iværksætteri i det politiske arbejde blandt kandidaterne, fremover.

Mathias har kontakt til flere grønne organisationer i ønsket om at skabe en grøn profil og samle de grønne organisationer i et netværk i Odense. Dette netværk kan have interesse i at deltage i GreenDrink netværket.

Mathias blev opfordret til at dele sine tiltag på dette område med TG, for at gøre Lokalforeningen til samarbejds- og kontaktpartner.

- Velkomst cafe/politisk salon, debattere aktuelle lokalpolitiske emner.

Der afholdes en udvidet, specifikt indbudt Velkomstcafé den 15/11. klokken 16.00-18.00.

Forslag om at vi afholder Velkomstcafé hver anden tirsdag, vekslende med Aktuel debatcafé hver anden Tirsdag. (Begrebet "Politisk Salon" har et andet format i arbejdsgruppen omkring disse)

Bekymring om de tilrådeværende ressourcer. Punktet tages op til beslutning på næste TG-møde.

- Kommunikationsteam, hvem hvad hvornår hvordan

Se ovenfor om Møde d. 15/11

- GreenCube, Green Drinks den 29.11.

Se ovenfor

- *Deltagelse i (panel)debatter.

Med afsæt i aktuel debat på FB vil det være fint, at vi afklarer vores 'politik' mht hvem der kan deltage, og hvordan/hvor bredt invitationer videregives.

Vi ønsker at være bedre til at kommunikere internt i Alternativet. Både på tværs af Ungenetværk, Lokalforening, Storkreds og Den Grønne Gang.

Drøftelsen af dette punkt tages op igen på næste TG-møde med afsæt i et forslag om at lade en kommunikations-køreplan indgå i vores forretningsorden. TG ønsker at alle (!) invitationer fremover skal informeres videre til hele TG, med angivelse af hvem der inviterer til hvad og hvornår, + hvem der deltager, subs. hvem der evt. ellers kan tilbydes som deltager i tilfælde af at de primært inviterede ikke kan deltage.

Debatten af dette punkt affødte yderligere en orientering om af Ungenetværket d. 10. December 2016 holder stiftende generalforsamling som selvstændig forening. Organisationsstrukturen i relation til Lokalforening Odense er uklar. Til næste ordinære Landsmøde tages stilling til om Alternativet skal barsle med et decideret ungdomsparti. TG ønsker som nævnt, at også invitationer stilet til Ungenetværket/-Foreningen rundsendes til TG som orientering.

7. Punkter til beslutning:

- Etablering af politisk salon (Gert)

UDSKUDT TIL NÆSTE MØDE

- Ønskes: en 'nørde'-eftermiddag, m. guide'ning i brug af AlleOs

Hvem kan det?-og vil stå for det? Er det et emne der skal tilbydes hele Fyn?

Mathias afholder et lille IT-kursus til AlleOs den 24. november klokken 17:00. Mathias mail'er snarest en invitation til samtlige lokalbestyrelser (incl. Storkredsbestyrelsen) på Fyn, med angivelse af at vi også holder en lidt grundigere AlleOs introdag først i det nye år.

Randi tager kontakt til Thomas Huulbæk (LS) og Janne Høgshøj m.h.p. at arrangere dette IT-kursus.

- *Skal Alternativet Odense blive Partner i Fairtrade by Odense ?

se:<http://subsites.odense.dk/subsites3/baeredygtighedsraad/topmenu/fairtrade%20by%20odense/deltag%20i%20fairtrade%20by%20odense>

Lokalforening Odense ønsker at blive partnere i Fairtrade by Odense. Susanne og Randi tager de næste skridt mod partnerskab.

8. Akutte sager:

- Indkaldt møde om økonomi og kommunikation med storkredsen (v. Thor) og de øvrige fynske lokalkredse - d. 21. November.

Hvem deltager og med hvilke argumenter?

Peer og Randi deltager og muligvis også Mikkel og Gunvor. Drøftelse af de økonomiske scenarier vi i TG kan ønske os. Randi skriver til Thor om vores deltagelse.

9. Næste møder:

Kommende 2 (!) TG-møder (dato og mødeleder)

Vi afholder næste TG-møde den 1. december klokken 19:00-22:00. Jan er mødeleder.

Derefter afholdes TG-møde den 5. januar klokken 19:00-22:00

10. Evt.

- - -

11. Valuering

Stor ros til mødeleder/Jan. Meget rart at holde møde med en overskuelig dagsorden... det giver plads til at alle kommer til orde, og debatterende synspunkter kan folde sig friere ud.